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Írásbeli választ igénylő kérdés

dr. Kövér László ,
az Országgy ű lés elnöke részér e

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § . alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igény/ó' kérdést kívánok
benyújtani Dr. Pintér Sándor Belügyminiszter Úrhoz :

„Miért kell megvárni a katasztrófákat? ”
címmel .

Az elmúlt időszakban több olyan balesetrő l olvashattunk, mely az alsó küszöbérté k
alatti üzemeknél következett be. Előfordult, hogy a balesetek emberáldozatot i s
követelt . Sajnos hagyománnyá vált nálunk, hogy az elavult rendszere k
felülvizsgálatát akkor kezdjük meg jogszabály oldalról is megtámogatni, amikor
szerencsétlenség következik be . Az október 4-i vörösiszap katasztrófa kapcsá n
Fogyasztóvédelmi bizottsági ülés keretén belül részletes tájékoztatást hallottunk a z
intézkedésekrő l .

Elnöki reflektálásomban kitértem arra, hogy a kormány rendelkezik-e egyáltalán
vészhelyzeti tervvel, valamint javaslatot tettem arra vonatkozóan, hogy készüljön eg y
kataszter a legálisan mű ködő veszélyes üzemekrő l .

Orömmel értesültem arról, hogy a napokban jelent meg a Belügyminisztériu m
Országos Katasztrófavédelmi F őosztály honlapján a katasztrófavédelmi koncepció .
Az irományból kiderül, hogy az alsó küszöbérték alatti üzemeknél az Európai unió s
szabályozásánál jóval szigorúbb rendszer felállítására készül a kormány. A hatóság i
jogosítványok kiterjesztését tervezik az alsó küszöbérték felét elérő veszélyes
anyaggal dolgozó ipari üzemeknél . Az üzemek fenntartóinak kötelezően védelmi terv
készítését, karbantartását, illetve a védekezéshez szükséges eszközök ,
berendezések megvételét, kiépítését írja elő .



Dicséretesnek tartom ezt a kezdeményezést, azonban némi aggályokat is látok a
rendszer felállításában . Az összesített kalkulált kiadás üzemeltet ő i szinten 2011-be n
elérheti a 100 millió forintos nagyságrendet, 2012-ben várhatóan 300 millió, maj d
évente legfeljebb 150 millió forint lesz. Emellett megemlíteném, hogy a korábban
kötelezően előírt munkahelyi kockázatértékelés és ezzel kapcsolatos évenkén t
kötelező felülvizsgálat és képzés a tanácsadói piac felhígulását hozta magával . A
kötelezően előírt elemek nem inkább a célt, hanem a tanácsadói pénztárcá k
megtömését és a szakmaiság csorbítását hozta magával .

Kérdezem Tisztelt Miniszter Urat !

• Hogyan kívánják támogatni ezt a nem kevés üzemeltető i kiadásokat?
• Milyen vészhelyzeti terve van a kormánynak ?

Budapest, 2011 . január	

Simon G
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